

**ບົດກ່າວຕ້ອນຮັບ ຂອງພະນະທ່ານ ສິມຕິ ດວງຕິ
ລັດຖະມົນຕີວ່າການ ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ
ກອງປະຊຸມໂຕະມິນ ປະຈຳປີ 2012
ໂຮງແຮມດອນຈັນພາເລດສ, 23 ພະຈິກ 2012**

- ຮຽນ: ພະນະທ່ານ ດຣ. ທອງລຸນ ສີສຸລິດ, ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີວ່າການກະຊວງ ການຕ່າງປະເທດ
- ຮຽນ: ທ່ານ ມິງ ຟາມ, ຜູ້ປະສານງານອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ທັງເປັນຜູ້ຕາງໜ້າອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ

- ບັນດາທ່ານລັດຖະມົນຕີວ່າການ, ທ່ານເຈົ້າແຂວງ, ລັດຖະມົນຕີຊ່ວຍວ່າການ ທີ່ນັບຖື
- ບັນດາທຸຕານຸທູດ ແລະ ຜູ້ຕາງໜ້າອົງການຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ທີ່ນັບຖື
- ທ່ານຍິງ ແລະ ທ່ານຊາຍ

ຂ້າພະເຈົ້າ ມີຄວາມຮູ້ສຶກປິຕິຊົມຊື່ນ ແລະ ເປັນກຽດຢ່າງຍິ່ງ ແລະ ຂໍສະແດງຄວາມຕ້ອນຮັບອັນອົບອຸ່ນມາຍັງ ພະນະທ່ານຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີວ່າການກະຊວງການຕ່າງປະເທດ, ທີ່ໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ຈະກ່າວຄຳປາໃສໃນກອງປະຊຸມໂຕະມິນປະຈຳປີໃນມື້ນີ້. ການເຂົ້າຮ່ວມຂອງພະນະທ່ານ ແມ່ນການປຸກ ລະດົມກຳລັງໃຈ ແລະ ເປັນການປະກອບສ່ວນອັນສາຄັນໃນການຊຸກຍູ້ຂະບວນການໂຕະມິນ ກ້າວໄປຢ່າງບໍ່ຢຸດ ຢັ້ງ. ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ຂ້າພະເຈົ້າ ສະແດງຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບອັນອົບອຸ່ນມາຍັງບັນດາທຸຕານຸທູດ, ອົງການຈັດ ຕັ້ງສາກົນ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ທີ່ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ຕາມການເຊີນຂອງກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ. ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍສະແດງຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບບັນດາທ່ານລັດຖະມົນຕີ, ທ່ານເຈົ້າແຂວງ, ລັດ ຖະມົນຕີຊ່ວຍວ່າການ ແລະ ຜູ້ຕາງໜ້າຈາກກະຊວງ, ຂະແໜງການ, ອົງການຈັດຕັ້ງຕ່າງໆລະດັບສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ທີ່ໄດ້ສະລະເວລາອັນມີຄ່າເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໂຕະມິນປະຈຳປີໃນຄັ້ງນີ້.

ບັນດາທ່ານທີ່ນັບຖື

ໃນໄລຍະໜຶ່ງປີທີ່ຜ່ານມາ, ລັດຖະບານລາວ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ໄດ້ຮ່ວມກັນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຫລາຍ ໜ້າວຽກທີ່ສຳຄັນ ແລະ ມີຫລາຍຢ່າງທີ່ພົ້ນເດັ່ນເຊັ່ນ: ໄດ້ຮ່ວມກັນຈັດກອງປະຊຸມຂອງໜ່ວຍງານຂະ ແໜງການຕ່າງໆໃນລະດັບຂັ້ນວິຊາການ ແລະ ລະດັບສູງຂອງໜ່ວຍງານຂະແໜງການ (Sector Working Groups); ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມໂຕະມິນຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ຢູ່ແຂວງຊຽງຂວາງ ເພື່ອປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບຄວາມຄືບ ໜ້າຂອງການພັດທະນາໂດຍລວມ ພ້ອມທັງຊອກຮູ້ສະພາບການ, ຂໍສະດວກ ແລະ ຂໍຫຍຸ້ງຍາກຂອງການພັດ ທະນາຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ; ໄດ້ປັບປຸງພາລະບົບບາດ ແລະ ຂອບໜ້າວຽກ ພ້ອມທັງສ້າງຄວາມອາດສາມາດໃຫ້ 10 ໜ່ວຍງານຂະແໜງການ ເພື່ອປຶກສາຫາລືກັບຜູ້ໃຫ້ທຶນ ທັງນີ້ກໍເພື່ອຮັບປະກັນໄດ້ການປະຕິບັດວຽກງານໃຫ້ ສອດຄ່ອງກັບສະພາບຕົວຈິງ; ໄດ້ພ້ອມກັນປັບປຸງຖະແຫລງການວຽງຈັນ ວ່າດ້ວຍປະສິດທິຜົນຂອງການຊ່ວຍ ເຫຼືອ ແລະ ໄດ້ພັດທະນາ ແລະ ນຳໃຊ້ລະບົບຄຸ້ມຄອງການຊ່ວຍເຫລືອທາງການເພື່ອການພັດທະນາ (Aid

Management Platform) ຊຶ່ງສິ່ງດັ່ງກ່າວນີ້ໄດ້ປະກອບສ່ວນເຮັດໃຫ້ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາເຂົ້າໃຈສະພາບການພັດທະນາຂອງສປປ ລາວ ເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະແມ່ນພາກສ່ວນຕ່າງໆ ສືບຕໍ່ເພີ່ມການສະໜັບສະໜູນ ແລະ ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫລືອ ສປປ ລາວ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VII ກໍຄືການປະຕິບັດແຜນງານ ແລະ ໂຄງການຕ່າງໆ ທັງນີ້ກໍເພື່ອບັນລຸບັນດາຄາດໝາຍຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ແລະ ເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ.

ບັນດາທ່ານທີ່ນັບຖື

ກອງປະຊຸມໂຕະມິນປະຈຳປີນີ້ ໄດ້ກຳນົດຄຳຂວັນອອກຄື “ການເປັນຄູ່ຮ່ວມ ເພື່ອຍົກສູງປະສິດທິຜົນ ຂອງການພັດທະນາ”.

ພວກເຮົາ ຈະໄດ້ໃຊ້ເວທີອັນສຳຄັນນີ້ ເພື່ອໃຫ້ລັດຖະບານ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ໄດ້ສືບທອນ ແລະ ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ ກ່ຽວກັບວຽກງານການພັດທະນາຢູ່ ສປປ ລາວ ໂດຍສະເພາະແມ່ນຄວາມຄືບໜ້າຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ສະບັບທີ VII ກໍຄືການປະຕິບັດແຜນງານ ແລະ ໂຄງການຕ່າງໆ ແລະ ວຽກງານອື່ນໆ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທັງນີ້ກໍເພື່ອບັນລຸບັນດາເປົ້າໝາຍຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ.

ນັບແຕ່ມີດຳເນີນຂະບວນການໂຕະມິນຄັ້ງທຳອິດເປັນຕົ້ນມາ, ລັດຖະບານ ສປປ ລາວ ໄດ້ໃຫ້ຄວາມສຳຄັນ ແລະ ໄດ້ຕັ້ງໜ້າຂະຫຍາຍໃຫ້ກວ້າງອອກ ບໍ່ວ່າທາງດ້ານເນື້ອໃນ ກໍຄືການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ມີການເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງກວ້າງຂວາງຂອງພາກສ່ວນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ແລະ ຈຳນວນເພີ່ມຂຶ້ນຂອງບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ແລະ ໄດ້ຫັນວຽກງານຂະບວນການໂຕະມິນລົງໄປສູ່ທ້ອງຖິ່ນອີກດ້ວຍ ທັງນີ້ກໍເພື່ອຍົກສູງບົດບາດ, ຄວາມຮັບຜິດຊອບ, ການມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ຄວາມເປັນເຈົ້າການ ຂອງຂະແໜງການຕ່າງໆຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ໃນຂະບວນການພັດທະນາ.

ບັນດາທ່ານທີ່ນັບຖື

ດັ່ງນັ້ນ, ກອງປະຊຸມໂຕະມິນປີນີ້ ແມ່ນເວທີໜຶ່ງ ທີ່ມີຄວາມໝາຍສຳຄັນ ໃນການປຸກລະດົມຂຶ້ນຂວາຍທົນຮອນ ກໍຄືການຜັນຂະຫຍາຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການປະສານງານແຜນງານການຊ່ວຍເຫລືອທາງການເພື່ອການພັດທະນາ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງ. ລັດຖະບານລາວ ມີຄວາມຕັ້ງໃຈຢ່າງແຮງກ້າ ແລະ ຍິນດີຮັບເອົາຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ຂໍສະເໜີແນະນຳສ້າງສັນ ຈາກບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ. ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍໃຫ້ຄຳໝັ້ນສັນຍາວ່າບັນດາຂໍສະເໜີທີ່ສ້າງສັນເຫລົ່ານັ້ນ ຈະຖືກນຳໄປພິຈາລະນາ ເພື່ອຮັບປະກັນຜົນສຳເລັດ ຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ສະບັບທີ VII ແລະ ເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ ໃນປີ 2015.

ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ຫວັງຢ່າງຍິ່ງວ່າຈະໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາຫຼາຍຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນສປປ ລາວ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານ ແລະ ໂຄງການຊ່ວຍເຫລືອທາງການ ເພື່ອການພັດທະນາ ເພື່ອປະກອບສ່ວນ ແລະ ບັນລຸເປົ້າໝາຍການພັດທະນາຂອງລັດຖະບານ ໄດ້ວ່າງໄວ້.

ອີກເທື່ອໜຶ່ງ, ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈ ແລະ ຍິນດີຕ້ອນຮັບທຸກໆທ່ານເຂົ້າສູ່ກອງປະຊຸມໂຕະມິນ
ປະຈຳປີ 2012 ແລະ ຫວັງວ່າກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ຈະມີບັນຍາກາດຟັດຟືນ ແລະ ບັນລຸຜົນຕາມຄາດໝາຍ
ທີ່ກຳນົດໄວ້. **ຂໍຂອບໃຈ**